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Орган на Варненската окржжна Комунистическа организация. 

Обявления и реклами по споразумение. — Всичко в 
предплата. 

Всичко за вестника се изпраща до Народния Дом — Варна 
за в. „Варненски Работник" — Брой 1 лев. 

Важни обобщения. 
Н а 5 ТОГО ПеТЖК Т ч а с а вечерта се свиква парт, органи

зация на заседание в зала „Освобождение". I 
Дневен ред: ] . Доклад по изборите за окр. сжветници и 2. Раз1|и. 
Партийците членове трябва да се явят с редовни членски книжки-
За. отсжтствующите се даржи сметка. I 
Поканват се всички нередовни партийни членове най-кксно до 5 тото 

да се изджлжат. \ 

Какво направи „дружвишш" варненски окрмжен 
сжвет и постоянна коиисия за повдигане 

земледелием, скотовждството и др. 

По изборите за окржжни сжветници. всички 
партийни, синдикални членове и комунистически сжветници, които нямат 
избирателни карти или са пропуснати в избирателните списаци да се 
явят пред специалната комисия в „Народния дом", в стаята бивша бръс
нарница, за да направят справка и да получат упатвания. I 

Комисията ще се намира в помещението ежедневно от 4 до 6 часа 
след обед, а в празднични дни през целия дев. | 

В тази комисия влизат другарите: Коста Стоянов, Киро Халачев, 
Николай Савов, Методи Андреев и Марко Петров, които ще дежируват 
по двама. I 

' — : ' ' • \ 

' З а Н О В О Г О Д И Ш Н а т а Т О М б О П а . Новогодишната том
бола, която Варненската комунистическа организация, урежда ще се тегии 
на 8 того, в 9 часа, вечерта, в зала „Освобождение". Всички другари, 
на които са раздадени кочани ; да побарзат да ги разпродадат и до |7 
того вечерта най-касно да се отчетат пред партийния касиер. Г 

Теглението на томболата ще бжде предшедствано с кратка литера-
турно-музивадна част. с .вход. 5^ лева. ,__, • . . . _ • . . _ „ . ;_ ":^Ж, 

ОТ КОМИТЕТА. 

Общ работнически синдикален сжьоз в Бдлгарня 
Местен работнически сжвет — Варна. 

Внимание! 
Работници и малоимотни, 

Купувайте всичко, каквото вие нуждно, от ония заведения, в които 
правят отстапва за фонда „Синдикална самопомощ", а те са следните: 
Браснарница „Балчик" на Никола Манасиев ул. Драгоман 50/0-
Бръснарницата на Бр. Терзистови до обущарница I май ул. Бенковска 5°/0 
Месар. на Хр. Касабов в новите хали срещу крачната Ангел Славов 5°/0. 
Месар. на Хр. К. Нусев в халите балак-пазар „Ситето" № 12 5°/0-
Продавача на гасена вар Коста Алексиев ул. „Вжзстаническа INS 8 5 % . 
Продавача на гасена вар И. П. Даскалов ул. Вазстаническа № 4 5°/0. 
Продавача на гасена вар Н. Димитров ул. Мария Луиза JSS 11 &%• 
Продавача на тухли, вамани и фураж за добитав Коста Крастев срещу" 

пожарната команда 5 "Д. 
Магазина за-бояджийски и стакларски стоки на Китиринополос 5°/0 . 
Борис Мите&Ст. Калчев Електрическо Бюро ул. „Драгоман* остапка 5 % . 
Недялко Гайдаров шивач ул. „Нишка'* № 63 на агала на „мелнишка" 

IV участак осгапка 3°/0-
Атанас Недев касапин в Халите до Ранков, магазин № 7 остапка б°/0 . 
Петр Димитров касапин халите на ул. „Нишка" между IT и V участак, 

магаэин 8 остапка б°/0. 
Иван Тотев гостилница „Велико Тарново" под „Юн. Салон" до град. 

градина остапка б°/0-
Николай Радославов ул. „Мария Луиза" магазин 8а валнени прежди и 

трика остапка 2°/0. 
Новите заведения, които ще приемат да правят отставки, ще съоб

щаваме допялнително периодически. 

Работници и работнички! Донасяйте редовно па секретарите на сек
циите от вашето производство или направо на секретаря на местния ра
ботнически сжвет в народния ДОМ за всички нарушения от страна на 
господарите на 8 часовня работен ден и другите постановления на ра
ботническите вякони. Донасяйте на сащите секретари за всяко закри
ване на фабрики, работници и пр. или за сакращевие на персонала им. 
Товд требва да правите редовно, защото е необходимо за организиране 
борбата за защита на вашите вжрховни интереси. 

От М, Р. Сжвет. 

Като последствие от войните, а 
особено от последната продалжи-
телна; селското стопанство най-сил
но посрада. Неговият — на сто
панството жив и мартав инвентар 
стана негоден или пак се много из
хаби. Вследствие на това пак, про-
изводителвоста : ва Г декар з е м я 
спадна силно (от 150 кгр. на 80 
кгр. сметано за зимницата), а пло
ща, що ежегодно' се заемаше от 
различните земледелски култури, се 
докара до там, че и днес още не-
маме засятата площ земя, която 
имахме през 1914 год. Всичко то
ва стана причина ва чудовищното 
посвапване на хлеба и др. земле
делски произведения и за система
тичното недояждане на широките 
народни маси. Тая страшна картина, 
обаче не можа да стрестне „наро-

. довластннческит.е"избравдрд от. Вар;„ 
ненсвия окржакен сжвет. Че сащи
те вместо да се заловят и да по
дирят радикални средства за изце-
ряването на това зло, те или уби
ха времето си, в продалженив на 
скапи три години или пак се по-
мачиха да си служат с палиативи, 
с цел да могат да демагогствуват. 

Днес намирайви се в надвечери-
ето на изборите за овражни савет-
ници, требва всеки дребен стопа
нин и малоимотен да знае как са 
се „погрижили" за повдигането на 
неговия занаят и поминав. 

Преди всичко вакво направи зе-
мледелската окражна постоява ко
мисия — постояното присутствие на 
земледелския окражен савет за на
саждането на земледелско образо
вание. Техната работа може да се 
каже, че бе игра на откриване зе
мледелски училища вав Варненския 
овраг. Вапреки че през 1920 год. 
министерството на земледелието и 
дарж. имоти да откри в г. Варна 
в монастиря гсв. Константин* де-з 
вичесво земледелсво училище, вато 
назначи и директор на сащото, кой
то предстоя 2 и повече месеца, по
ради отказа на постояната комисия 
да отстали, вуждните здания, учи
лището се закри и премести в гр. 
Айтос. Саществующето с е г а там 
гимно земледелско училище биде ле-
тос закрито пак поради не дава
нето ва помещение. В сащото това 
време пост. комисия назначаваше 
комисии и .изпращаше делегации в 
София, за да й се отстапяли непо
дходящата за училище дворцо
ва вазарма, вещо воето не я 
огря" и тя това не можа да разбе
ре своевремевно. Работата с зимно
то училище дойде през това лето 

до там, че инвентаря и библиотека
та на училището щеха да бадат ,на-
тхпвани в една влажна стаичка -— 
обора на монастиря. И нева се има 
предвид, че само варненския ов
раг е оставал надире сас земледел-
свото образование и училища, а 
днешното зимно земледелсво учили
ще не притежава нивавво стопан
ство, гдето да могат учениците да 
добият и усаваршенствуват техни
ката си. И всичво това пост. ко
мисия го прави, за да не разваля 
сметчиците на наемателите на зда
нията и земята. 8а надзирател на 
това ценно стопанство, сащата тая 
вомисия е назначила един свой пар
тизанин, без всевавво образование и 
подготовка, войто повече от време
то преварва в отпуск в селото си 
Градинарово. Благодарение на всич
ко, това там,—^т.,р.кр*жното „A'wL 
панство почвите обедняват и обе-
зусаяват, сградите ежегодно се. ру
шат, дравчетата все повече и по
вече сахнат, нивите пластове рая-
редяват, парвовете се обезличават 
и само бурени, признак < на лошо 
стопанисване, никнат. В парвовете 

' днес свинете на надзирателя се раз
хождат и стадото пуйви ва наема
теля на вурорта се перчат. 

Но само тув пост. комисия не е 
проявила своята гтворческа" рол. 
Тя и по вапроса за повдигане на 
земледелието, скотовадството и пр. 
остана последователна. ' 

През редовната сесия на оврхж-
ния савет през м. 1922 год, вед
нага след доклада на директора на 
тувашната земледелска катедра, зе-
мледелсвата група поиска да изле
зе с резолюция, която поради на
стояването на нашата група се от
ложи да се прочете за следното за
седание. Но след вато нашата гру
па прочете своята падна и изчер

пателна резолюция, на земледелска-
та група мина страха да чете своя
та резолюция. За да се спа
сят от положението на което беха 
подхварлеши земледелците, предло
жиха да се избере вомисия, воято 
да изработи план за повдигането ва 
земледелието и влововете му. И 
всичво това ставаше, вапреки са-
общението на Директора катедрата, 
че ватедрата си има свой план зй 
аграрната (земледелсвата) политика 
на оврага и че с оглед приложе
нието на тоя план е изработен бю-
джето-проекта, що представлява ка
тедрата, осаватев чувствително още 
при разглеждането му ог постоян
ното присутствие. Започна се една 
смешна игра вой да участвува в 
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комисията но изработването на тай 
ненужния план. Нашата група пред 
валичноста на своята изчерпателна 
резолюция, своевременно ваяви, че 
тя пема да участвува в тая коми
сия. А нека да се знае, че тоя план 
и днес пост. комисия го нема и за
що ли е, тай като тя никога не е 
имала сериозии намерения да пов
дига селското стопанство — нещо, 
което лхсна ярко при гласуването 
на исканите от ватедрета кредити. 
Здраво се стискаше кесията на по-
стояната комисия, добре се пазеха 
интересите ни богаташите, от които 
можеше и може да се вземе тварде 
много за истинското повдигане на 
земледелското производство. Тука 
ние ще споменем за някои от тия 
„грижи." 

Окрага е лишен от мджки раз
плодници (говежди и биволски 
бикове, нерези, кочове и пр.). И 
поради тая липса само на бико
ве, сас стотици и хиляди крави 
ежегодно остават ялови. Само от за
губи на теленца, малачета и млеко, 
не окрага, а варненската околия, 
според пресметавията на агронома 
по скотовадетво при тукашната ка
тедра, имат стопаните годишно за
губа повече от 12 милиона лева. 
А такива са други разплодници, що 
ги има из селата ?! Те са млади и 
негодни. Така ли г-да ще подобря
вате скотовадството и запалвате 
живия инвентар. Кажете колко би
ка сте доставили и раздали? Ние 
ще отговорим — нито един. 

За доставка на семена от доход
ни, но малко разпространени вем-
леделски растения; за- доставка на 
модерни орадия и машини; за до- . 
ставка на средства за борба с бо
лестите и неприятелите по разните 
културни растения вие дадохте твар
де малко — няколко само хи
ляди лена, без да може да се по
стигне и вай-малкото. 

Вие не дадохте достатачно сред
ства да се открият из селата кур
сове по земледелието, скотовадство
то, лозарството и пр., както за въз
растното мажко население, а така 
сащо и за жените '— земледелско-
домакински. 

А с вашите 6000 лв., които гласу-, 
вахте, кажете колко брошури, упат-
вания, бюлетини и пр. ще могат да 
се издадат. Всички веч почувству
ваха голямата нужда от просвзта 
по занаята си, интерес голям има, 
но това вас не интересува. 

Колко дадохте за откриването на 
Камчийския овощен разсадник, кой
то ще има да играе голяма роля. 
Там населението тане в мизерия — 
няма поминак, а знаете ли, че ово
щарството може да цавти?! 

Какво направихте за саздаването 
на опитно поле, за правене опити 
с искуствени торове. Семето веч е 
изродено, а почвите изтощени. Тряб
ват мерки и то радикални да се 
вземат, а вие си играете на коми
сии за изработване планове. 

А всичко това кажете не бе ли 
такова, че даже вашия Министр 
на Земледелието, накара да увели
чи някои предмети и да предвиди 
нови такива. 
' Така повдигнаха три години зем
леделието и земледелците. Това нека 
се разбере от всички и на 14 яну
арий да им се даде заслужена от
плата сас червено-винената лопата. 

Работници! гласувайте с чер-
веновинената бюлетина. 

Околийската конференция 
в Провадия. 

По нареждането на Вари. Окр. 
Комитет на 24 XII. 1922 бе сви
кана околийска конференция на ко
мунистическите групи от околията 
сас следния дневен ред: 

1) Доклад ва значението по из
борите за окраж. савети и полити
ческия момент, реферат от Р. Ни-
колчев. 

2) Доклад на окраж. организатор 
др. Доганов по организиране на из
борната агитация. 

3) Избор на кандидати за окраж-
ни саветници. 

Вжпреки че времето бе много 
кално и лошо, конференцията бе по
сетена масово, от другари селяни. 
Присатствуваха 80 делегати от сел
ските груии и 10 от Провад. орга
низация. 

Конференцията се о'ткри в 9'/2 
ч. up. пладне от др. Рачо Николчев 
с няколко приветствени думи. По 
негово предложение се избраха за 
председател на конференцията др. 
Калчо Георгиев от с. Оиндел и за 
секретар др. 0. Дживри. Провериха 
се всички палвомощия и се наме
риха редовни. Др. председател К. 
Георгиев обяви дневния ред и даде 
думата на др. Рачо Николчев. 

Референта в продалжение на 1'/2 
часа обстойно разгледа значението 
на изборите за окраж. савети и 
грамадното значение по тези избори 
за комунист, пнртия. Той изтакна 
палната негодност на окраж. саве
ти, като институти, които могат да 
внесат подобрение в економическото 
и стопанско положение на окрага, 
защото, както буржуазните котерии, 
така и котерията ва дружбапште, 
компрометираха окончателно тия са
вети, отрекоха тяхната политическа 
и финансова автономия и по най-
положителен начин подчертаха, че 
както даржавата и общината, така 
и окр. савети са органи за потис
кане и ограбване на народните маси, 
ето за това ние комунистите ще 
трябва да развием максимум агита
ция между градските и селски маси, 
за да ги организираме и дисципли
нираме, като по тоя начин ние ще 
ги подготвим да завладеят полити
ческата власт и установят пално 
народно самоуправление, основано 
по системата на саветите. 

Добре обоснования реферат на 
др. Николчев бе- изслушан с голямо 
внимание и силно аплодиран от дру
гите делегата. 

Др. К. Доганов — окр. организа
тор направи обширен доклад за из
правността и отчетността на групи
те. Той констатира, че много от 
групите не са се отчели пред окр. 
комитет и много от тях не получа
ват „Работя, вестник" така и „Сел.1 

вестник". Изтаквайки важния по
лити?. момент, който преживява 
страната и комунист, партия, той 
апелира к&м селските другари да 
бадат редовни, точни и изпалнител-
ни по отношение на партийните 
янтереси и да станат в бойна го-. 
товност нашите групи. Др. доклад
чик обстойно се спре варху орга
низирането на агитацията в селата 
и саобщи разпределението на аги-
тациовите райони и сили. 

По трета точка: Избиране на 
кандидати ва окр. савети вземаха 
думата др. др. от Кадакиой, Кара-
джаот, Араплар, Валчи-дол, Чала-
махле, Султанлар, Невша и Прова
дия. Правеше силно впечатление, че 

селските другари говоряха спокойно 
с подходящата комунистическа тер
минология и мисал. Това ни убеди, 
че комунистическата просвета бавно, 
но сигурно прониква в селото и не 
е далеч деня, когато селото ще 
саздаде своите селски водачи и дейци. 

С пално единодушие конферен
цията удобри за окражни саветни
ци за Провадийска администр. око
лия следните другари i 

1) Филип Рафаилов от Провадия. 
2) Райко Крачмаров от Девня. 
3) Рифат Мусов от Провадия. 
4) Георги Главчев от Араплар. 
5) Илия Добрев от с. Манастир. 
6) Пан. Даскалов от с. Чала-махле. 
7) Христо Стоев от с Кадакиой 
8) Наско Пенев от с В.-дол. 
9) Ралчо Георгиев — Синдел. 

10) Трифон Цонев от с Преджа. 
11) Велико Ангелов с. Градинарово. 
12) Петко Митев от с. Венчан. 
13) Георги Дончев от Караач-горни. 
14) Лазар Беликов от с Комарево. 
15) Янко Лалов от Провадия. 

Др. председател закри в 1 часа 
сл. пладне, конференцията. 

Сащия ден блокарите определяха 
листата си. Работата бе стигнала до 
бой — имало много ищахлии за ман
дати. Наредиха си листа и отреп
ките на буржуазията —- широките 
социалпредатели. Тая продажна и 
развратна котерия на 14 I. 1923 г. 
ще баде бита, както винаги най-
позорно. 

Накрай ние апелираме кам всич
ки другари от Провадийска околия 
да употребят повече усилия за тар-
жеството на комунизма на 14 Яну-
арий 1923 г.! 

; Прочие, всички на работа! 
Присжствующ. 

I I I — . . . . . . • • — I . 1 . 1 — ' 

Предизборният терор 
на властта. 

Провадийският околийски начал
ник е предприел усилен терор на 
комунистическите парт, групи в се
лата, като разкарва нашите местни 
дейци до Провадия за да ги заплаш
ва и предупреждава да мируват в 
предстоящите избори за окражни 
саветници. До другарите от с. Вал
чи-дол Паско Пенев (кандидат за 
окр. саветник).- Атанас Димчев (об
щински саветник) и Стоян Жилов 
са отправени от Валчи-долското 
общинско управление писма под № 
1962, 1964 и 1964 от 31 л;екем-

..врий сас следното садаржание: 
„Оагласнб писмото № 14,280 от 

от 28 того на г-н Провадийския 
околийски началник, вие се покан
вате да се явите на 2 януарий 1923 
год. в околийското управление — 
Провадия. Кмет: 3. Павлов. 

Оекр.-бирник: М. Станчев. 
Тия другари са принудени да за

режат работата си, да харчат от 
оскадните си средства излишни пари 
за да изкупят греха си, че са ко
мунисти. Те са принудени, заради 
особата на негово величество око
лийския началник да откаснат от 
гарлото на семейството и децата 
ей по 817 лева (за трена— 76 лв., 
за хотел 64 лева и три надници по. 
60 лева всичко 180 лв.). Това е 
новия данвк, наложен на трудящи-
те се селяни и работници от кар-
вавата и безогледна буржуазна дик
татура! 

Ние най-енергично протестираме 
срещу произволите и беззаконпите 
действия на Провадийския пачалнив 
и искаме от окражния управител и 

Министра на Вжншните Работи да 
пот&рсят сметка от своето орадие 
и престанат да насарчават издева
телствата му пад бедните трудящи 
се селяни. Г. г. прокурора и сад. 
следовател да бадат по отзивчиви 
кам жертвите на полицейския те
рор, защото нали уж божем съдеб
ната власт следи зорко за спазване 
законите в тая „конституционна" 
страна? 

Кам нашите другари борци в се
лата ние отправяме братски приве
ти и бойния зов: На поста си! Ни
какво смущение! Вадете бодри и го
тови да отстоявате правата си и да 
усигорите вашата и на братята ви, 
малоимотни селяни, свобода на дей
ствие в изборите-на 14 януарий! 
През непрогледната магла на бур. 
жуазните заблудя, предразсадвци и 
невнимание, през стихията на страш
ния терор и валнение на властта, 
вдигнете високо знамената на сво
бодата, 3 братството и светлината! 
Чрез тържеството на червено-
винената бюлетина — напред 
к&м спасителния комунизм! 

От Комитета. 

Голяма работническа 
злополука. 

На 22 т. м. 47 2
 ч а с а слеД обед> 

още когато са работили работници
те варху голямата постройка на 
известния варненски предприемач 
Нико Станков, срутва се южната 
стена, висока повече от 12 метра, 
и завлича сас себе си всички вар
ху нея работящи работници. 

Един от тях др. Никола Стефа
нов се изгубва саваршено под тух
лите и бива силно наранен по ли
цето и окото, друг повисва по гре
дите. На Васил Димитров се счуп
ва едната рака и крака му, а гржд-
ния кош саваршено смазан, други 
двама биват силно контузени. По
страдалите са отведени в болницата. 

Причината за срутването е го
лямата алчност на предприемача за 
по-голяма печалба, Наместо добро
качествени и здрави камани за ос
новата, употребил е излязлата бяла 
вкаменена пржет при изкопаване зда
нието, която при стоенето на ваз-
духа се разпада. 

На 24 т. м. Неделя, строител
ната секция свика общо протеста-
ционно работническо сабрание, на 
което се разясни причините за ста
налата катастрофа и постоянната 
грозяща опастност 8а работниците 
при подобни случаи, гдето господа
рите не подсигуряват работническия 
живот. Избра се комисия, която вече 
направи постжпки пред надлежните 
власти, за обезщетяване и усигоря-
ване на пострадалите и техните се
мейства, а така сащо и за отстра
няване на всички причини, които 
могат да повторят подобни случаи. 

Парвата помощ, макар и недо
статъчна, се даде от сабравието н 
поднесе на пострадалите другари. 

Но за да излязат успешни по
етапните на избраната комисия, не
обходимо е цялото варненско строи
телно и друго работничветво да се 
сплоти като един и наложи предя
вените искания. 

Отчет за извхршеното даде ко
мисията в неделя на 31 т. м. в зала 
„Освобождение. 

Работници ймалонмотни купувайте от 
заведенията, които правят отегапна за 

Фонда „Синдикална самомомощ". 


